
PROTOKÓŁ  Nr  XIX/2016

Z OBRAD  SESJI  RADY  MIEJSKIEJ  W  CHODCZU

odbytych  w dniu  11 października   2016 roku.

Obrady Rady Miejskiej w Chodczu  rozpoczęły się o godz. 10,oo  i trwały do godz.
12:20 na sali   konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy Chodecz I piętro.  Uczestniczyli  w
obradach radni  według załączonej listy obecności,  sołtysi,  Burmistrz Chodcza – Jarosław
Grabczyński,   Radca Prawny-  Dorota Grabczyńska,    Skarbnik  Miasta i Gminy  -  Danuta
Nowakowska.

Ad. 1. Otwarcie.

Przewodnicząca  Rady Miejskiej  Anna Twardowska  dokonała  otwarcia XIX obrad sesji
Rady Miejskiej w Chodczu,  powitała wszystkich uczestniczących, po zapoznaniu się z listą
obecności stwierdziła  iż według listy obecności na sali  obecnych było  14 radnych, ( radny
p. Łuczak Tomasz nieobecny usprawiedliwiony) na stan  ustawowy 15 radnych, co według
ustawy o samorządzie  gminnym stanowi  quorum  by Rada Miejska mogła obradować i
podejmować prawomocne uchwały.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej  odczytała  porządek obrad.

Proponowany  porządek  obrad.

1. Otwarcie.
• stwierdzenie prawomocności obrad,
• przyjęcie porządku obrad,
• przyjęcie  protokołu  z poprzedniej sesji,

2.  Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.

• przedłożenie informacji przez  Burmistrza Chodcza,
• dyskusja,

3.  Sprawozdania o odbytych posiedzeniach  Komisji  Rady  Miejskiej w okresie  

      międzysesyjnym – Przewodniczący Komisji.

       -  udzielenie przez  Burmistrza Chodcza odpowiedzi i wyjaśnień co do przedłożonych    

           wniosków z posiedzeń  Komisji,

       -  dyskusja,

4.  Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie  uchwalenia budżetu Miasta i Gminy
Chodecz na rok 2016 .

       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie  - P. Skarbnik MiG,

       -     opinia Komisji Budżetu i Finansów,

       -     dyskusja,



       -    podjęcie uchwały Nr  XIX /135 /16

5.   Podjęcie  uchwały   w  sprawie   zmiany  uchwały  w  sprawie  Wieloletniej  Prognozy
Finansowej Miasta i Gminy Chodecz na lata 2016-2031 .  

       -     przedłożenie   informacji  w przedmiotowej sprawie  - P. Skarbnik MiG,

       -     opinia Komisji Budżetu i Finansów,

       -    dyskusja,

       -    podjęcie uchwały Nr  XIX /136 /16

6.     Podjęcie uchwały  w sprawie  zaciągnięcia kredytu.

       -     przedłożenie   informacji  w przedmiotowej sprawie  - P. Skarbnik MiG,

       -     opinia Komisji  Budżetu i Finansów,

       -    dyskusja,

       -    podjęcie uchwały  Nr  XIX / 137 /16,

7.   Podjęcie uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na przejęcie od Powiatu Włocławskiego
zadań z zakresu zimowego utrzymania dróg powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych
dróg w sezonie zimowym 2016/2017.

       -     przedłożenie   informacji  w przedmiotowej sprawie  - P. A. Drzewiecka ,

       -     opinia Komisji  Rolnej i Infrastruktury Technicznej,

       -    dyskusja,

       -    podjęcie uchwały Nr  XIX / 138 /16,

8.   Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia granic obwodu szkolnego dla Szkoły Podstawowej
i Gimnazjum Publicznego prowadzonych przez Miasto i Gminę Chodecz.

       -     przedłożenie   informacji  w przedmiotowej sprawie  - P. Pawlak  ,

       -     opinia Kuratorium Oświaty w Bydgoszczy,

       -     opinia Komisji  Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu,

       -    dyskusja,

       -    podjęcie uchwały Nr  XIX / 139 /16,

9.   Podjęcie uchwały w sprawie  wprowadzenia zmian do  Statutu MGOPS w Chodczu.

       -     przedłożenie   informacji  w przedmiotowej sprawie  - P. Kierownik MGOPS ,

       -     opinia Komisji  Obywatelskiej i Ochrony Środowiska,



       -    dyskusja,

       -    podjęcie uchwały Nr  XIX / 140 /16,

10.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wprowadzenia  zmian  do  szczegółowych  warunków
przyznawania  usług  opiekuńczych  i  specjalistycznych  usług  opiekuńczych  oraz
szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat jak również trybu
ich pobierania.

       -     przedłożenie   informacji  w przedmiotowej sprawie  - P. Kierownik MGOPS ,

       -     opinia Komisji  Obywatelskiej i Ochrony Środowiska,

       -    dyskusja,

       -    podjęcie uchwały Nr  XIX / 141 /16,

11.  Podjęcie uchwały w sprawie mandatu radnego.

       -     przedłożenie   informacji  w przedmiotowej sprawie  - P. Radca Prawny,

       -     opinia Komisji  Rewizyjnej,

       -    dyskusja,

       -    podjęcie uchwały Nr  XIX / 142 /16,

12.  Podjęcie uchwały w sprawie  mandatu  radnego.

       -     przedłożenie   informacji  w przedmiotowej sprawie  - P. Radca Prawny,

       -     opinia Komisji  Rewizyjnej,

       -     dyskusja,

       -     podjęcie uchwały Nr  XIX / 143 /16,

13.  Podjęcie uchwały w sprawie mandatu radnego.

       -     przedłożenie   informacji  w przedmiotowej sprawie  - P. Radca Prawny,

       -     opinia Komisji  Rewizyjnej,

       -    dyskusja,

       -    podjęcie uchwały Nr  XIX / 144 /16,

14.  Interpelacje i zapytania  radnych .

15.  Sprawy bieżące  i  wolne wnioski .

16.  Zakończenie  obrad  sesji.



Przewodnicząca Rady zwróciła się z zapytaniem , czy są uwagi do porządku obrad, nikt z
radnych nie zgłosił uwag, w związku z czym  poddała  porządek obrad sesji pod głosowanie. 

Rada Miejska w Chodczu w głosowaniu jawnym: za -14, przeciw -0, wstrzymało -0,  przyjęła
porządek  obrad  XIX  sesji Rady Miejskiej .        

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że porządek obrad sesji został przyjęty i według przyjętego
porządku  będą prowadzone obrady.

Przewodnicząca Rady Miejskiej  wskazała  iż protokół z poprzedniej sesji  był wyłożony do
wglądu, radni mieli możliwość zapoznania się,  poprosiła o przyjęcie protokołu z poprzednich
obrad  w  głosowaniu  jawnym,  za  przyjęciem  głosowało  14  radnych,  przeciw  -0,
wstrzymało -0. Przewodnicząca stwierdziła, że protokół  z obrad XVIII  sesji został  przyjęty.

Ad. 2.  Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.

Sprawozdanie  z  działalności burmistrza w okresie między sesyjnym przedłożył Pan Jarosław
Grabczyński.

Burmistrz Chodcza wskazał iż w okresie międzysesyjnym odył  wyjątkowo wiele spotkań,
ponieważ  odbywały  się  spotkania  w  sołectwach  w  ramach  funduszu  sołeckiego
przeznaczonego  na  2017r.  Część  radnych  i  sołtysi  w  większości  sołectw  uczestniczyli,  i
tematy  sa  wszystkim  znane.  Burmistrz  odniósł  się  do  sprawy  wykorzystania  funduszy
sołeckich za 2016 rok. To wykorzystanie trwa i jest realizowane w zakresie remontów świetlic
sołeckich.  Firma  która  została  wyłoniona  do  remontu  tych  świetlic  minimalnie  przeciąga
terminy zakończenia, problem występuje w sołectwie Przysypka, ale sprawa nabiera tempa.
Wczoraj  obyły  się  w  tej  kwestii  z  wykonawca  rozmowy  z  pociągnięciem  do
odpowiedzialności.  Bo  jeżeli  firma  wyraziła  zgodę  na  remont  więc  nich  go  realizuje  ,
stwierdził Burmistrz. 

Sprawa  dróg gminnych – utwardzanie jest realizowane, będzie łatwiej korytować i utwardzać
kruszywem. 

W dniu  22   września  odbył  się  konwent  wójtów   w  Raciążku  ,  podejmował  uchwały  i
wypowiadał się w zakresie prawa wodnego.

Obecnie  interesuje  nas  dofinansowanie  w  ramach  PROF,  w  trakcie  togo  konwentu
poinformowano, że  pierwszy konkurs jaki  będzie ogłoszony w najbliższym czasie to będzie
w  zakresie  wodno-kanalizacyjnym.  Gmina  Chodecz  jest  przygotowana  w  zakresie
modernizacji oczyszczalni ścieków wraz z odcinkiem kanalizacji w Al. Zwycięstwa wszystkie
dokument  sa  przygotowane  i  tylko  oczekiwanie  na  rozstrzygnięcie.  Dofinansowanie  w
ramach  PROF  to  63%.  Kolejny  konkurs  ,  który  będzie  dotyczył  Gminę  Chodecz  to
targowisko miejskie  w Chodczu. Pan Burmistrz  wskazał  iż  różne plotki krążą po mięście
odnośnie różnych spraw i również odnośnie targowiska. Do tej pory nie były dementowane
ponieważ   są  rozpowiadane  informacje  a  nie  mają  nic  wspólnego  z  prawdą  to  niech



rozpowiada i będzie  osobą niewiarygodną. Nie ma żadnej zmiany miejsca targowiska, nie ma
bo Gmina nie ma  miejsca na zmianę.  Innych działek na których to targowisko mogłoby być
usytuowane.   Na ten  moment  targowisko miejsce będzie  modernizowane i  będzie w tym
miejscu  w  którym  jest.  Urząd  Marszałkowski  ma  mało  środków  na  ten  cel  bo  11  mln.
Maksymalna  kwota dla beneficjent tzn. jednej gminy to kwota około 1 mln zł. To nie jest
duża kwota, natomiast jeżeli chodzi o gminę Chodecz to wystarczy środków . Problem polega
na tym, że uwolniono większe miasta i mogą składać wnioski takie jak Toruń, Rypin itd. 

Preferowane będą  miasta  większe,  jeżeli  Gmina Chodecz  poległaby w tym kontekście  to
będzie Gmina skarżyć to zagadnienie. Gmina będzie się do tego konkursu przygotowywać.
Na  Komisjach  będzie  sprawa  analizowana rozbudowy targowiska.

Ad. 3.  Sprawozdania o odbytych posiedzeniach  Komisji  Rady  Miejskiej w okresie  

      międzysesyjnym – Przewodniczący Komisji.

Wiceprzewodniczący  Komisji Rewizyjnej Pani Monika Turbiak przekazała ,iż w okresie
międzysesyjnym Komisja odbyła dwa posiedzenia 26 września 2016 r. oraz 6 października
2016r.  jedno  posiedzenie  odbyło  się  zgodnie  z  planem  pracy  drugie  na  wniosek
przewodniczącej Rady Anny Twardowskiej .  Na spotkaniu tym tematem przewodnim było
badanie informacji przesłanych przez Wojewodę w kwestii radnych Urzędu i Miasta Chodecz
wnioski  jakie  skierowane  zostały  z  komisji  to  brak  potwierdzenia  do  pism które  zostały
przesłane przez Wojewodę we wszystkich czterech przypadkach , następnie komisja zajęła się
tematyką oświatową  do której jeszcze powróci na kolejnych posiedzeniach oraz wystosuje
odpowiednie wnioski.

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Pan Grzegorz Makowiecki przekazał ,iż w
okresie  międzysesyjnym  Komisja  odbyła  jedno  posiedzenie  na  tym  posiedzeniu  była
omawiana zmiana do budżetu tak jak w Wieloletniej Prognozie Finansowej to się  wiąże ze
zmianami ale było także trzecie o udzielenie opinii w sprawie kredytu na deficyt który mamy
w budżecie ale z uwagi na podjętą wcześniej uchwałę z inwestycjami jakie podjęliśmy ten
deficyt się troszkę zwiększył ale to nie jest jakieś zagrożenie wielkie z tego powodu i myślę
,że komisja  oczywiście  długo rozmawiała  na ten temat  i  podjęła  pozytywną opinie  w tej
sprawie. 

Przewodnicząca  Komisji  Obywatelskiej  i  Ochrony  Środowiska  Ewa  Kwiatkowska
przekazała , iż w okresie międzysesyjnym Komisja odbyła jedno posiedzenie zasadniczym
tematem tego posiedzenia  były sprawy związane  z  Statutem Miejsko Gminnego Ośrodka
Pomocy  Społecznej  i  projektami  uchwał  które  dzisiaj  będą  szerzej  omawiane  oraz
zapoznaliśmy  się  korespondencją  skierowaną  do  komisji  .  Z  naszego  posiedzenia
skierowaliśmy do  Pana  Burmistrza  dwa  wnioski  dotyczące  pozytywnej  opinii  w  sprawie
dzisiejszych projektów uchwał , a jeżeli chodzi o korespondencje skierowaną to było jedno
pismo  dotyczące  uciążliwości  prowadzenia  hodowli  gołębi  na  terenie  Chodcza.
Przewodnicząca komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska poinformowała , że gołębi nie
można zaliczyć ani do zwierząt gospodarskich ani domowych dlatego zasad hodowli gołębi
nie można określać i umieszczać w naszym regulaminie porządku . W najbliższym czasie



komisja  będzie  chciała  spotkać  się  ze  stronami  zainteresowanymi  których  dotyczy  ten
problem i pomóc zająć pozytywne stanowisko w tej sprawie.

Przewodniczący  Komisji  Rolnej  i  Infrastruktury  Technicznej  Pan  Wiesław  Feliniak
przekazał  iż   w  okresie  międzysesyjnym  Komisja  odbyła  jedno  posiedzenie  głównym
tematem  było  wydanie  opinii  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  przejęcie  od  powiatu
włocławskiego  zadań  związanych  z  zimowym  utrzymaniu  dróg  powiatowych  oraz   ulic
leżących w ciągach tych  dróg w sezonie  zimowym 2016/2017 ,  oraz  zapoznaliśmy się  z
treścią dwóch pism od mieszkańców Chodcza pierwsze pismo było od mieszkańców bloków
na ul. Warneńczyka 4 dotyczyło ono zagospodarowania terenu ,drugie pismo od mieszkańców
ulicy  Jesionowej  którzy  zwracają  się  z  pismem  do  samorządu  o  modernizacje  ulicy  i
wykonanie  oświetlenia  .  W  przypadku  mieszkańców  bloków  Warneńczyka  4  na  chwile
obecną komisja proponuje wstrzymać się z podejmowaniem konkretnych decyzji ponieważ
jak poinformował pan Burmistrz trwają tam rozmowy o zawiązaniu wspólnoty mieszkańców
po zawiązaniu tej wspólnoty wrócimy do tematu. W sprawie ulicy Jesionowej wszyscy radni
wiedzą , że w Wieloletnim Planie Inwestycyjnym ulica ta jest ujęta do modernizacji na rok
2017. Podejmowany był również temat wjazdu przy świetlicy w Woli Adamowej żeby przy
okazji  robienia  asfaltu  od  Woli  Adamowej  w  kierunku  Brzyszewa  żeby wykorzystać  ten
sprzęt który będzie i wylać kawałek asfaltu. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu Pan Jerzy Stempczyński,
przekazał iż Komisja obradowała jeden raz w dniu 6 października tematyka związana była z
opinią  w sprawie projektu uchwały dotyczącej  ustalenia sieci  oraz granic obwodów szkół
podstawowej  i  gimnazjum prowadzanych  przez  Miasto  i  Gminę  Chodecz  .  Omówieniem
spraw w związanych z organizacją roku szkolnego 2016/2017 ZPO w Chodczu konkretnie
aneksy  do  organizacji,  analizą  zestawienia  zbiorczego  pod  nazwą  system  informacji
oświatowej oraz w sprawach bieżących komisja zajęła się bardziej szczegółowo co dzieje się
w szkole w zakresie dowozów dzieci i odwozów zabezpieczenia i opieki po zajęciach. Na
dzień dzisiejszy w naszej placówce w tej jednej po dezorganizacji która nastąpiła 1 września
tego roku mamy etatów 63,28 z tego 2,6 to jest stażysta , 8.34 to nauczyciele kontraktowi ,
mianowani 14,78 awans zawodowy nauczycieli 37,56 nauczyciele dyplomowani. Odnośnie
organizacji  nowego roku szkolnego  to  w stosunku do tego co  Pan Burmistrz  zatwierdził
wiosną  przybyły  trzy  oddziały  co  związane  jest  z  dojściem dzieci  ze  szkół  w  Zalesiu  i
Cetach . Zatrudnionych zostało 5 nauczycieli z byłej szkoły w Zalesiu praktycznie wszyscy
którzy złożyli  podanie zostali  zatrudnieni  w placówce SZPO w Chodczu sugestie komisji
oświatowej i pozostałych radnych żeby Ci nauczyciele byli również wychowawcami dla tych
uczniów z tego co przekazała dyrekcja jest im miło , że w posiedzeniu uczestniczyli inni radni
,opinia jest dobra zarówno rodziców jak i dzieciaków jedynym mankamentem jaki wyniknął
w międzyczasie to choroba nauczyciela języka angielskiego i drobnymi zaległościami które
narosły od początku września  do końca  września  i  teraz  musi  nadrabiać  program.  Druga
sprawa  to  skarga  która  wpłynęła  anonimowo  o  czym  mówił  wcześniej  pan  Burmistrz
odnośnie Radnych która wpłynęła do kuratorium związana , że liczba dzieci w pojazdach
przekracza  liczbę  miejsc  ,że  podczas  dowozów jest  źle  sprawowany nadzór  ,  że  nie  ma
informacji o kontrolach stanu technicznego pojazdów zdarzają się przypadki , że dziecko ze
szkoły musi wracać na pieszo ze szkoły bo nie zdążyło na autobus i , że dzieci z terenów



wiejskich są gorzej traktowane od dzieci mieszkających na terenie miasta Chodecz . Są to
złośliwości które nie znajdują potwierdzenia dzieci nawiązują znajomości mają dobra opiekę.
Pojazdy  są  badane  sukcesywnie  muszą  mieć  podbite  aktualne  badania  techniczne  przez
uprawnionego diagnostyka tak więc nie jest możliwe aby taki pojazd bez badań technicznych
wyruszył w podróż z dzieciakami ale też na to zwróciliśmy na to uwagę prezesowi spółki.
Jeżeli chodzi o pozostałe tematy poruszaliśmy sprawę egzaminów końcowych które były na
wiosnę tego roku ale szczegółowo omówimy je na kolejnym spotkaniu. Wyniknęła również
sprawa z zabieraniem młodzieży która uczy się w Zespole Szkół im. Władysława Reymonta
są to również mieszkańcy naszej gminy więc kierowcy zabierają te osoby a one zachowują się
nie odpowiedzialnie w czasie dowozów i czekając na odwóz  ZPO są z nimi różnego rodzaju
problemy i z uwagi na to wystąpiliśmy z wnioskiem do p. Burmistrza i również do siebie
samych aby zorganizować spotkanie z dyrekcją Zespołu Szkół im. W. Reymonta Dyrekcją,
Radnymi naszej Komisji i przedstawicielem Starostwa. Ponadto zaopiniowaliśmy pozytywnie
projekt uchwały w sprawie ustalania sieci oraz obwodów szkół i gimnazjum prowadzonych
przez Miasto i Gminę Chodecz, a także zgłosiliśmy potrzebę korekt do prezesa spółki jeżeli
chodzi o godziny dowozów dzieci z niektórych kierunków gdyż zdarzało się , że kilka minut
spóźniały się na zajęcia.

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  poprosiła  Pana  Burmistrza  o  udzielenie  odpowiedzi  na
przedłożone wnioski.

Pan Jarosław Grabczyński Burmistrz Chodcza powiedział , że na dużą większość wniosków
odpowiedzi  były udzielane na bieżąco na komisjach natomiast  te  kwestie  które podlegają
dłuższemu  wyjaśnieniu  chociażby  zorganizowania  kolejnego  spotkania  z  dyrekcją  szkół
zespołu im. Władysława Reymonta i Zespołu Szkół zostanie takie spotkanie zorganizowane.

Ad.  4.  Podjęcie  uchwały zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  uchwalenia  budżetu  Miasta  i
Gminy    Chodecz na rok 2016 .

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  poprosiła  Panią   Skarbnik  o  przedłożenie  informacji  w
powyższym temacie. 

 Pani Skarbnik Danuta Nowakowska przekazała, iż w toku realizacji budżetu dokonywanych
jest  szereg  zmian  tą  uchwałą  również  dokonujemy zmiany a  mianowicie  w administracji
publicznej zwiększenie o kwotę 6640.00 zł  jest  to dotacja z przeznaczeniem na realizacje
zadań  wynikających  z  ustawy  prawo  o  aktach  stanu  cywilnego,  w  oświacie  również
otrzymaliśmy  dotację  w  kwocie  2790,00  z  przeznaczeniem  na  wyposażenie  szkół  w
podręczniki i materiały edukacyjne, w pomocy społecznej również dostaliśmy zwiększenie
dotacji  o  kwotę  1835,00  zł  z  przeznaczeniem na  dofinansowanie  i  opłacenia  składek  na
ubezpieczenie  zdrowotne  ,w  gospodarce  komunalnej  i  ochronie  środowiska  mieliśmy
zapisane w paragrafie inwestycyjnym dotacje na przydomowe oczyszczalnie ścieków kwota
150tyś. zgodnie z podjętą uchwałą w 2015 roku. Zwiększamy również dochody o 100 tys.
złotych po stronie wpływów są to opłaty za gospodarowaniem odpadami komunalnymi i taką
też kwotę przeznaczamy wydatkach na wywóz nieczystości stałych , różne rozliczenia czyli z
rezerwy  celowej  zmniejszamy  o  1500  złotych  z  przeznaczeniem  na  utrzymanie  mogił
poległych żołnierzy . Są to wszystkie na chwilę obecną zmiany w budżecie.



Pan Grzegorz Makowiecki przekazał, iż opinia Komisji Budżetu i Finansów jest pozytywna.

Dyskusja – radni nie podnosili dyskusji w przedmiotowej sprawie.

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Pani  Anna  Twardowska  odczytała   projekt  uchwały
zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta i Gminy    Chodecz na rok 2016 .
.  Uwag  co  do  treści  uchwały  nie  było.  Przewodnicząca  poddała  projekt  uchwały  pod
głosowanie.  Za  podjęciem  uchwały  głosowało  14  radnych,przeciw-0  ,wstrzymało-0  .
Przewodnicząca Rady stwierdziła że   uchwała Nr  XIX /135 /16  została podjęta i  stanowi
załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 5.   Podjęcie uchwały  w sprawie  zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy
Finansowej Miasta i Gminy Chodecz na lata 2016-2031 .  

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  poprosiła  Panią   Skarbnik  o  przedłożenie  informacji  w
powyższym temacie. 

Pani Skarbnik Danuta Nowakowska przekazała, że w ślad za podjętą przed chwilą uchwałą
budżetową  zmieniającą  budżet  na  2016  rok  Wieloletnia  Prognoza  Finansowa  jest
dostosowana  po  stronie  dochodów  jak  i  wydatków.  Zmiany  polegają  na  zwiększeniu
dochodów do kwoty 23.313.501,63 zł i wydatków do kwoty 29.857,713,63 zł jak i również na
zmianie realizacji zadań inwestycyjnych na łączną kwotę 8.819.400 zł .

Pan Grzegorz Makowiecki przekazał , że opinia Komisji Budżetu i Finansów jest pozytywna.

Dyskusja – radni nie podnosili dyskusji w przedmiotowej sprawie.

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Pani  Anna  Twardowska  odczytała   projekt  uchwały   w
sprawie   zmiany  uchwały  w  sprawie  Wieloletniej  Prognozy Finansowej  Miasta  i  Gminy
Chodecz na lata 2016-2031 .   Uwag co do treści uchwały nie było. Przewodnicząca poddała
projekt  uchwały  pod  głosowanie.Za  podjęciem  uchwały  głosowało  14  radnych,przeciw-0
,wstrzymało-0  .  Przewodnicząca  Rady stwierdziła  że   uchwała  Nr  XIX /136  /16 została
podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 6.     Podjęcie uchwały  w sprawie  zaciągnięcia kredytu.

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  poprosiła  Panią   Skarbnik  o  przedłożenie  informacji  w
powyższym temacie. 

Pani Skarbnik Danuta Nowakowska poinformowała , że we wcześniejszych uchwałach , że
nasz  budżet  jest  budżetem deficytowym ten  deficyt  stanowi  kwotę  6.544.000  zł  głownie
spowodowane jest to tym , że mamy bardzo dużo inwestycji zaplanowanych w budżecie są na
łączną kwotę 8.819.000 zł w związku z tym planuje się zaciągnąć kredyt długoterminowy
6.000.000  zł  na  finansowanie  planowanego  deficytu  budżetu  Miasta  i  Gminy  Chodecz.
Kredyt planuje się zaciągnąć na lata 2017-2031 =zabezpieczeniem kredytu będzie stanowić
weksel  in  blanco.  Kredyt  zostanie  zaciągnięty  w  banku  na  rynku  krajowym  zgodnie  z
przepisami ustawy o zamówieniach publicznych.



Pan Grzegorz Makowiecki przekazał, iż opinia Komisji Budżetu i Finansów jest pozytywna.

Dyskusja – radni nie podnosili dyskusji w przedmiotowej sprawie.

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Pani  Anna  Twardowska  odczytała   projekt  uchwały   w
sprawie  zaciągnięcia kredytu .Uwag co do treści uchwały nie było. Przewodnicząca poddała
projekt uchwały pod głosowanie.Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, przeciw 1 ,
wstrzymał-0,  Przewodnicząca Rady stwierdziła że  uchwała Nr Nr  XIX / 137 /16    została
podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad.  7.    Podjęcie  uchwały  w  sprawie   wyrażenia  zgody  na  przejęcie  od  Powiatu
Włocławskiego zadań z zakresu zimowego utrzymania dróg powiatowych oraz ulic leżących
w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 2016/2017.

Przewodnicząca Rady Miejskiej poprosiła P. Agatę Drzewiecką o przedłożenie informacji w
powyższym temacie.

 P. Agata  Drzewiecka  przekazała iż, Powiat Włocławski wystąpił do Burmistrza Chodcza o
przejęcie przez Miasto i Gminę Chodecz zimowego utrzymania dróg powiatowych w sezonie
zimowym 2016/2017.

Mając na uwadze:

- dotychczasowe pozytywne doświadczenie w tym zakresie,

- dobrze układającą się współpracę z Powiatem Włocławskiem,

- możliwość połączenia w/w zadania z zimowym utrzymaniem dróg gminnych,

W  związku  z  powyższym  przejęcie  przez  Miasto  i  Gminę  Chodecz  od  Powiatu
Włocławskiego zadań z zakresu zimowego utrzymania dróg powiatowych oraz ulic leżących
w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 2016/2017 należy uznać w pełni za uzasadnione.

       Pan Wiesław Feliniak przekazała iż opinia Komisji  Rolnej i Infrastruktury Technicznej w
powyższej sprawie jest pozytywna.

W punkcie  dyskusja, radni nie zabrali głosu.

Przewodnicząca Rady Miejskiej odczytała projekt uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na
przejęcie  od  Powiatu  Włocławskiego  zadań  z  zakresu  zimowego  utrzymania  dróg
powiatowych  oraz  ulic  leżących  w  ciągach  tych  dróg  w  sezonie  zimowym 2016/2017  i
poddała  pod  głosowanie.  Za   podjęciem  uchwały  głosowało  14  radnych,  przeciw  -0,
wstrzymało -0. Przewodnicząca Rady Miejskiej stwierdziła iż uchwała Nr  XIX / 138 /16
została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

 



Ad.  8.    Podjęcie  uchwały  w  sprawie  ustalenia  granic  obwodu  szkolnego  dla  Szkoły
Podstawowej i Gimnazjum Publicznego prowadzonych przez Miasto i Gminę Chodecz.

Przewodnicząca Rady Miejskiej poprosiła Panią  Elżbietę Pawlak o przedłożenie informacji w
powyższym temacie.

 P.   Elżbieta  Pawlak   przedłożyła  informację  w  sprawie  ustalenia  granic  obwodu
szkolnego dla Szkoły Podstawowej i Gimnazjum Publicznego prowadzonych przez Miasto i
Gminę Chodecz i wskazała, iż z  godnie z art. 17 ust. 4 z uwzględnieniem  ust. 1 i 2 ustawy z
dnia 07 września 1991r. o systemie oświaty, rada gminy ma obowiązek uchwalenia planu sieci
publicznych szkół podstawowych i granic ich obwodów. W związku z tym, iż z dniem 31
sierpnia 2016r. zlikwidowano  Szkołę Podstawową w Zalesiu i Szkołę Podstawową w Cettach
a uczniom zlikwidowanych szkół  z dniem      1 września 2016r.  zapewniono możliwość
kontynuowania nauki w Samorządowym Zespole Placówek Oświatowych w Chodczu, organ
prowadzący wskazał, iż sieć szkół podstawowych i gimnazjów w Mieście i Gminie Chodecz
tworzą:

-  Szkoła  Podstawowa  w  Chodczu  wchodząca  w  skład  Samorządowego  Zespołu
Placówek Oświatowych w Chodczu z liczbą uczniów w klasach I-VI – 308;

-  Gimnazjum  Publiczne  wchodzące  w  skład  Samorządowego  Zespołu  Placówek
Oświatowych w Chodczu z liczbą uczniów w klasach I-III – 194:

Dla Szkoły Podstawowej w Chodczu i  Gimnazjum Publicznego w Chodczu, organ
prowadzący  określił  granice  obwodów,  i  ich  zasięg  terytorialny  zawierający  nazwy
miejscowości jak niżej;
1. Bogołomia,
2. Brzyszewo,
3. Cetty,
4. m. Chodecz ulice: Apteczna, Al. Zwycięstwa, Bukowa, Jesionowa, Jodłowa, Leśna,
Lipowa, Polna, Przemysłowa, Szkolna, Trzydziestolecia PRL, Waryńskiego,
Władysława Warneńczyka, Złota,  19 Stycznia, Boczna, Cicha, Emmy Keller, Kaliska, 
Kościelna , Kręta, Leona Bigosińskiego, Miła, Nowa, Ogrodowa, Plac Kościuszki, Przejazd,
Sadowa, Sportowa, Stelli Pasławskiej, Warszawska, I Armii Wojska Polskiego , Zielna,
5. Chodeczek,
6. Florkowizna ,
7. Gawin,
8. Huta Chodecka, 
9. Ignalin,
10. Kołatki,
11. Kromszewice ,
12. Kubłowo,
13. Kubłowo Małe ,
14. Lubieniec,
15. Łakno, 
16. Łania,
17. Łanięta, 
18. Micielno, 
19. Mielinek,
20. Mielno, 
21. Mstowo,
22. Mstowo – Stare, 
23. Niesiołów – Towarzystwo, 



24. Niwki,
25. Nowiny,
26. Ogorzelewo,
27. Pieleszki,
28. Piotrowo,
29. Podgórze – Zameczek, 
30. Prosno, 
31. Przysypka,
32. Psary,
33. Pyszkowo, 
34. Ruda Lubieniecka, 
35. Sadok, 
36. Sławęckie Góry,
37. Sobiczewy, 
38. Strzygi, 
39. Strzygowska Kolonia, 
40. Strzyżki,
41. Szczecin, 
42. Trzeszczon,
43. Uklejnica, 
44. Witoldowo, 
45. Wola Adamowa, 
46. Zalesie, 
47. Zbijewo, 
48. Zieleniewo,  
Jak wynika z powyższego, planowana sieć szkół podstawowych i gimnazjów w Mieście i 
Gminie Chodecz zapewnia wszystkim uczniom spełnianie obowiązku szkolnego.
Nadmienić  również   należy   iż  Miasto  i  Gmina  Chodecz  zapewnia  uczniom  bezpłatny
transport  do  szkoły  komunikacją  przeznaczoną  tylko  dla  uczniów  oraz  opiekę  w  czasie
przewozu.  Wskazano iż, w związku z powyższym podjęcie  niniejszej uchwały jest w pełni
uzasadnione.
Przewodnicząca Rady Miejskiej zaprosiła do dyskusji w powyższej sprawie, radni nie wnosili
uwag jak również  dyskusji nie podjęli.

   Opinia Kuratorium Oświaty w Bydgoszczy  pozytywna przekazała Pani Przewodnicząca
Rady Miejskiej.

   Pan Jerzy Stempczyński przekazał iż opinia Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu
pozytywna. 

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  odczytała  projekt  uchwały  w  sprawie  ustalenia  granic
obwodu szkolnego dla Szkoły Podstawowej i Gimnazjum Publicznego prowadzonych przez
Miasto  i  Gminę  Chodecz.  Za   podjęciem  uchwały  głosowało  14  radnych,  przeciw  -0,
wstrzymało -0.  Przewodnicząca Rady Miejskiej  stwierdziła iż uchwała Nr XIX / 139 /16
została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 9.   Podjęcie uchwały w sprawie  wprowadzenia zmian do  Statutu MGOPS w Chodczu.



P. Alicja Grzelak jako oddelegowany pracownik przedłożyła informacje .

Zmiana statutu Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Chodczu wynika
z konieczności jego dostosowania do obowiązujących przepisów prawa.

Dokonane  zmiany związane  są  również  z  ujednoliceniem  oraz  uporządkowaniem
zapisów Statutu w celu odzwierciedlenia faktycznie wykonywanych przez Ośrodek zadań.

Wobec powyższego dla prawidłowego funkcjonowania Miejsko – Gminnego Ośrodka
Pomocy Społecznej w Chodczu podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do Statutu
Ośrodka jest zasadne.

  Przewodnicząca  Komisji  Obywatelskiej  i  Ochrony Środowiska  pani  Ewa Kwiatkowska
poinformowała, iż temat referowany przez panią Kierownik MGOPS na ostatnim posiedzeniu
komisji  Obywatelskiej  wszystkie  zasugerowane  zmiany  są  zgodne  z  obowiązującymi
przepisami i są konieczne bo tak mówią przepisy prawa zostały też zalecone w protokole z
kontroli MGOPS . Opinia w tej sprawie jest pozytywna .

W punkcie  dyskusja, radni nie zabrali głosu.

Przewodnicząca Rady Miejskiej odczytała projekt uchwały w sprawie  wprowadzenia zmian
do  Statutu MGOPS w Chodczu. Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych, przeciw -0,
wstrzymało -0. Przewodnicząca Rady Miejskiej stwierdziła iż uchwała   Nr  XIX / 140 /16
została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad.  10.  Podjęcie  uchwały w sprawie  wprowadzenia  zmian  do szczegółowych  warunków
przyznawania  usług  opiekuńczych  i  specjalistycznych  usług  opiekuńczych  oraz
szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat jak również trybu
ich pobierania.

Pani Alicja Grzelak przedłożyła informacje , że temat w powyższej sprawie był już omawiany
chodzi  tylko  o  wyłączenie  tych  usług  specjalistycznych  dla  osób  z  zaburzeniami
psychicznymi to jest główne zagadnienie.

Pani Ewa Kwiatkowska przekazała, że Opinia Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska
jest pozytywna.

W punkcie  dyskusja, radni nie zabrali głosu.

Przewodnicząca Rady Miejskiej odczytała projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian
do szczegółowych warunków przyznawania  usług  opiekuńczych i  specjalistycznych usług
opiekuńczych  oraz  szczegółowych  warunków  częściowego  lub  całkowitego  zwolnienia  z
opłat  jak  również  trybu  ich  pobierania.  Za   podjęciem  uchwały  głosowało  14  radnych,
przeciw  -0,  wstrzymało  -0.  Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  stwierdziła  iż  uchwała
Nr  XIX / 141 /16, została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.        

Ad. 11.  Podjęcie uchwały w sprawie mandatu radnego.

Radca  Prawny pani Dorota Grabczyńska przekazała, iż:



W dniu 16 sierpnia 2016 r. do Przewodniczącej Rady Miejskiej  w Chodczu wpłynęła
informacja od Wojewody Kujawsko-Pomorskiego, że Pani Anna Twardowska dostarcza do
Szkoły Podstawowej  w Chodczu produkty spożywcze ze swojego sklepu,  oraz że wraz z
mężem dzierżawi budynek gminny pod sklep. W świetle powyższego na Radzie Miejskiej
ciąży obowiązek podjęcia stosownej uchwały.

Po wysłuchaniu radnej na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej ustalono, że
wskazane  powyżej  informacje  nie  są  prawdziwe.  To  mąż  radnej  Krzysztof  Twardowski
prowadzi jednoosobową działalność gospodarczą od roku 1992, a od 1998r. dzierżawi lokal o
powierzchni 48 m2 należący do zasobów gminy Chodecz.  Odnosząc treść przepisu  art. 24f
ust. 1 u.s.g. do kontekstu rozpatrywanej sprawy trzeba stwierdzić, że ustalone okoliczności
faktyczne nie uzasadniają zastosowania przez Radę sankcji wygaszenia mandatu w związku z
art.  24f  ust.  1 u.s.g.,  ponieważ  nie  można  przyjąć  aby  hipotezą  normy  prawnej
komentowanego  przepisu  były  objęte  przypadki,  w  których  działalność  gospodarczą  z
wykorzystaniem mienia gminy, w której radny uzyskał mandat, prowadzi małżonek radnego,
pozostający  z  nim  w ustroju  wspólności  majątkowej.  Należy  przyjąć,  że  ograniczenia  w
prowadzeniu działalności gospodarczej należy interpretować zawężająco, ponieważ stanowią
wyjątek od konstytucyjnie chronionej zasady swobody gospodarczej, sformułowanej w art. 22
Konstytucji  Rzeczypospolitej  Polskiej.  Przepis  art.  24f  ust.  1 u,s,g,  stanowi  wyłącznie  o
zakazie prowadzenia działalności gospodarczej przez samego radnego - na własny rachunek
lub  wspólnie  z  innymi  osobami.  Niewątpliwie  niezdefiniowane  ustawowo wyrażenie  "na
własny rachunek"  oznacza  prowadzenie  działalności  we  własnym imieniu.  Jak  wskazano
wyżej  -  każdy  z  małżonków,  mimo  pozostawania  we  wspólności  ustawowej,  ma  prawo
prowadzić własną działalność zarobkową, we własnym imieniu i wyłącznie osiągane dochody
z tego tytułu wchodzą w skład majątku wspólnego. Przedmiotami majątkowymi służącymi
małżonkowi do wykonywania zawodu lub prowadzenia działalności zarobkowej małżonek
ten  zarządza  samodzielnie  (art.  36  §  3 k.r.o.).  Jedynie  w  razie  przemijającej  przeszkody
współmałżonek może dokonywać niezbędnych bieżących czynności (zdanie drugie art. 36 § 3
k.r.o.).  Zwrot  -  "lub  wspólnie  z  innymi  osobami",  odnosi  się  także  do  prowadzenia
działalności na własny rachunek przez radnego, lecz razem z innymi osobami, np. w ramach
spółki  cywilnej  jako jej  wspólnik,  bądź  też do działalności  prowadzonej  przez  radnego z
innymi osobami w ramach spółek osobowych prawa handlowego, ale nie dotyczy sytuacji, w
której  małżonek  radnego  prowadzi  odrębną  działalność  gospodarczą,  jako  jednoosobowy
przedsiębiorca, gdyż czyni to w swoim własnym imieniu a nie w imieniu radnego. 

Powyższe prowadzi do konstatacji, że adresatem normy art. 24f ust. 1 ustawy o samorządzie
gminnym jest  wyłącznie radny a nie  jego małżonek,  choćby pozostawali  oboje w ustroju
wspólności ustawowej.

W odniesieniu do dostarczania produktów spożywczych, przez spółkę której wspólnikiem jest
radna Anna Twardowska, odbywa się ono na podstawie wygranego przez spółkę przetargu
nieograniczonego,  ogłaszanego przez Zespół  Obsługi  Placówek Oświatowych w Chodczu.
Wykładnia regulacji z art. 24 f ustawy o samorządzie gminnym prowadzi do wniosku, że o
prowadzeniu  przez  radnego  działalności  gospodarczej  z  wykorzystaniem  mienia
komunalnego  gminy  można  mówić  wtedy,  gdy  radny  korzysta  z  mienia  gminnego  na



uprzywilejowanych  zasadach,  wykorzystując  swoją  pozycję  w  gminie.  Natomiast  w
przypadku korzystania przez radnego z mienia gminy na zasadzie powszechnej dostępności
do  tego  mienia  lub  w  warunkach  powszechnie  ustalonych  dla  tego  typu  czynności,  nie
dochodzi do naruszenia zakazu wynikającego z art 24f ust 1 u.s.g. 

Zgodnie z dyspozycją art. 383 § 3 ustawy z dnia 5 stycznia 2011 r. - Kodeks wyborczy
(Dz.  U. Nr 21,  poz.  112 z  późn. zm.),  przed podjęciem niniejszej  uchwały,  radnej  Annie
Twardowskiej umożliwiono złożenie wyjaśnień. 

Pani Dorota Grabczyńska przekazała, iż Radna Anna Twardowska nie naruszyła ustawowego
zakazu prowadzenia działalności. Rada Gminy, stosownie do art. 383 § 2 ustawy z dnia 5
stycznia  2011 r.  -  Kodeks  wyborczy (Dz.  U.  Nr  21,  poz.  112 z  późn.  zm.)  nie  znalazła
podstaw do stwierdzenia wygaśnięcia mandatu, w drodze uchwały.

Pani  Wiceprzewodnicząca  Monika Turbiak  przekazała, iż opinia Komisji Rewizyjnej jest
pozytywna.

W punkcie  dyskusja, radni nie zabrali głosu.

Przewodnicząca Rady Miejskiej odczytała projekt uchwały  w sprawie mandatu radnego. Za
podjęciem uchwały głosowało 13 radnych,  przeciw-0, wstrzymało -1, . Przewodnicząca Rady
Miejskiej stwierdziła iż uchwała  Nr  XIX / 142 /16,  została podjęta i stanowi załącznik do
niniejszego protokołu.

Ad. 12.  Podjęcie uchwały w sprawie mandatu radnego.

 Pani Radca Prawny Dorota Grabczyńska przedłożyła informacje  w przedmiotowej sprawie . 

Pismem z dnia  26 sierpnia 2016r. Wojewoda Kujawsko-Pomorski wniósł do Przewodniczącej
Rady Miejskiej w Chodczu o podjęcie stosownej uchwały, w związku z tym, że radny Rady
Miejskiej w Chodczu Bohdan Kluzik wraz z żoną dzierżawi grunt rolny, o powierzchni około
3 ha stanowiący własność Gminy Chodecz. Po wysłuchaniu radnego na posiedzeniu Komisji
Rewizyjnej  Rady Miejskiej  ustalono,  że  wskazane powyżej  informacje nie  są  prawdziwe,
ponieważ,  ziemie  od  1998  r.  dzierżawi  żona  radnego,  a  nie  radny.  Zgodnie  z  Wyrokiem
Wojewódzkiego  Sądu  Administracyjnego  we  Wrocławiu  III  SA/Wr  66/12  odnosząc  treść
przepisu  art.  24f  ust.  1 u.s.g.  do  przedmiotowej  sprawy  należy  stwierdzić,  że  ustalone
okoliczności faktyczne nie uzasadniają zastosowania przez Radę sankcji wygaszenia mandatu
ponieważ  nie  można  przyjąć  aby hipotezą  normy prawnej  komentowanego  przepisu  były
objęte  przypadki,  w których  działalność  gospodarczą  z  wykorzystaniem mienia  gminy,  w
której  radny uzyskał  mandat,  prowadził  małżonek  radnego,  pozostający  z  nim w ustroju
wspólności majątkowej. 

Ograniczenia  w  prowadzeniu  działalności  gospodarczej  należy  interpretować  zawężająco,
ponieważ  stanowią  wyjątek  od  konstytucyjnie  chronionej  zasady  swobody  gospodarczej,
sformułowanej w art. 22 Konstytucji Rzeczypospolitej Polskiej.



Tym samym wskazać należy, że gdyby ustawodawca miał zamiar objąć omawianym zakazem
prowadzenie działalności gospodarczej przez małżonka radnego, to powinien wyartykułować
to w sposób wyraźny, a nie dorozumiany.

Przepis  art.  24f  ust.  1 u,s,g,  stanowi  wyłącznie  o  zakazie  prowadzenia  działalności
gospodarczej przez samego radnego - na własny rachunek lub wspólnie z innymi osobami.
Niewątpliwie  niezdefiniowane  ustawowo  wyrażenie  "na  własny  rachunek"  oznacza
prowadzenie działalności we własnym imieniu, każdy z małżonków, mimo pozostawania we
wspólności  ustawowej,  ma  prawo prowadzić  własną  działalność  zarobkową,  we własnym
imieniu i wyłącznie osiągane dochody z tego tytułu wchodzą w skład majątku wspólnego.

Powyższe prowadzi do konstatacji, że adresatem normy art. 24f ust. 1 ustawy o samorządzie
gminnym jest  wyłącznie radny a nie  jego małżonek,  choćby pozostawali  oboje w ustroju
wspólności ustawowej.

Zgodnie z dyspozycją art. 383 § 3 ustawy z dnia 5 stycznia 2011 r. - Kodeks wyborczy (Dz.
U. Nr 21, poz. 112 z póżn. zm.), przed podjęciem niniejszej uchwały, radnemu Bohdanowi
Kluzikowi umożliwiono złożenie wyjaśnień.  

Pani  Dorota  Grabczyńska  przekazała,  że Radny Bohdan Kluzik  nie  naruszył  ustawowego
zakazu  prowadzenia  działalności  podczas  wykonywania  mandatu  radnego.  Rada  Gminy,
stosownie do art. 383 § 2 ustawy z dnia 5 stycznia 2011 r. - Kodeks wyborczy (Dz. U. Nr 21,
poz. 112 z późn. zm.) nie znalazła podstaw do stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego.

Pani  Wiceprzewodnicząca  Monika Turbiak przekazała, że opinia Komisji Rewizyjnej jest
pozytywna .

W punkcie  dyskusja, radni nie zabrali głosu.

Przewodnicząca Rady Miejskiej odczytała projekt uchwały w sprawie mandatu radnego.  Za
podjęciem uchwały głosowało 13 radnych,przeciw-0, wstrzymał -1, . Przewodnicząca Rady
Miejskiej stwierdziła iż uchwała  Nr  XIX / 143 /16,  została podjęta i stanowi załącznik do
niniejszego protokołu.

  Ad. 13.  Podjęcie uchwały w sprawie mandatu radnego.

   Przedłożenie    informacji   w  przedmiotowej  sprawie   -  P.  Radca  Prawny  Dorota
Grabczyńska .

W dniu 30 sierpnia 2016 r. do Przewodniczącej Rady Miejskiej  w Chodczu wpłynęła
informacja  od  Wojewody  Kujawsko-Pomorskiego,  że  żona  Radnego  Grzegorza
Makowieckiego  zatrudniona  jest  w  Urzędzie  Miasta  i  Gminy  Chodecz  na  stanowisku
„zastępca skarbnika gminy”, natomiast Radny jest przewodniczącym Komisji Budżetowej. W
świetle powyższego na Radzie Miejskiej ciąży obowiązek podjęcia stosownej uchwały. Po
wysłuchaniu  radnego  na  posiedzeniu  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej  w  Chodczu
ustalono, że informacje Wojewody Kujawsko-Pomorskiego są częściowo prawdziwe. Radny



Grzegorz Makowiecki jest przewodniczącym Komisji Budżetowej. Żona radnego Grzegorza
Makowieckiego  została  zatrudniona  w  Urzędzie  Miasta  i  Gminy  Chodecz  na  podstawie
konkursu ogłoszonego 15 kwietnia 2015r. na stanowisku zastępcy głównego księgowego. W
schemacie  organizacyjnym Urzędu Miasta  i  Gminy Chodecz  nie  ma  stanowiska  zastępcy
skarbnika.

Art. 24f paragraf 2 zawiera enumeratywny katalog stanowisk których nie mogą zajmować
małżonkowie radnych, są to stanowiska  członków władz zarządzających lub kontrolnych i
rewizyjnych ani pełnomocnicy spółek handlowych z udziałem gminnych osób prawnych lub
przedsiębiorców,  w  których  uczestniczą  takie  osoby.  Wybór  lub  powołanie  małżonków
radnych  na  te  funkcje  są  z  mocy  prawa  nieważne.  Nieuprawniona  jest  wykładania
rozszerzająca  przytoczonego  przepisu.  Nie  można  więc  stwierdzić,  że  zatrudnienie  żony
radnego na stanowisku zastępcy głównego księgowego w Urzędzie Miasta i Gminy Chodecz,
narusza  jakikolwiek  przepis  prawa,  tym  samym  powodując  niemożność  sprawowania
mandatu przez radnego Grzegorza Makowieckiego. 

Zgodnie z dyspozycją art. 383 § 3 ustawy z dnia 5 stycznia 2011 r. - Kodeks wyborczy (Dz.
U. Nr 21, poz. 112 z późn. zm.), przed podjęciem niniejszej uchwały, radnemu Grzegorzowi
Makowieckiemu umożliwiono złożenie wyjaśnień. 

Pani  Dorota  Grabczyńska  przekazała  ,  że  Radny  Grzegorz  Makowiecki  nie  naruszył
obowiązków sprawowania mandatu radnego wobec powyższego podjęcie niniejszej uchwały
jest w pełni uzasadnione.

 Pani  Wiceprzewodnicząca Monika Turbiak  przekazała , że opinia Komisji  Rewizyjnej jest
pozytywna 

W punkcie  dyskusja, radni nie zabrali głosu.

Przewodnicząca Rady Miejskiej odczytała projekt uchwały w sprawie mandatu radnego. Za
podjęciem uchwały głosowało 13 radnych,  przeciw-0, wstrzymał -1. Przewodnicząca Rady
Miejskiej stwierdziła iż uchwała  Nr  XIX / 144 /16,  została podjęta i stanowi załącznik do
niniejszego protokołu.

Ad. 14.  Interpelacje i zapytania  radnych .

1.  Radny Adam Sikorski   –  zwrócił  się z  zapytaniem,  na jakie  cele   chcą przeznaczyć
zainteresowani  kontrahenci,  wydzierżawieniem  bądź  kupnem  budynku  po  byłej  szkole
podstawowej w Zalesiu.

2.  Radny   Marcin  Winiecki   –  wskazał  na   potrzebę   usytuowania  koszy  na  śmieci  w
miejscowości Mstowo-Bogołomia. 

3.  Radna Ewa Kwiatkowska – zwróciła się z zapytaniem , czy Gmina jest przygotowana i jak
jest przygotowana do sezonu jesiennego -  chodzi o parkingi, kosze na śmieci, stoiska dla
handlujących przed Dniem Zmarłych. 



-  wskazała na potrzebę wymiany tablicy w kierunku Lubienia Kuj.  (  wstawić nową ,  lub
odnowić z obu stron) przy ulicy Kaliskiej w Chodczu.

4. Radny Jerzy Stempczyński  - zapytał o  przebudowę  drogi  Brzyszewo-Bodzanowo, czy
są zaprojektowane  przepusty pod wjazdami do działek  rolników.

5.  Radny Krupa Błażej – czy na terenie Miasta i Gminy Chodecz już funkcjonuje Posterunek
Policji,

-  wskazał na potrzebę zmiany czasowej  włączania i wyłączania  oświetlenia ulicznego w
miejscowości Lubieniec-Wola Adamowa.

6. Radny Bohdan Kluzik  zgłosił  potrzebę  wycięcia krzaków przy drodze powiatowej w
kierunku Dąbrowic (zasłaniają widoczność użytkownikom tej drogi).

-  poprawić  wyjazd   z  II  linii  drogi  w  Kromszewicach  koło  P.  Rydzewskiego  na  drogę
powiatową w kierunku Dąbrowic -  są ubytki asfaltu w nawierzchni drogi.

7.  Radny  Feliniak  Wiesław  wskazał   na  potrzebę   wykonania  wylewki  bitumicznej  na
powierzchnię   płyt   betonowych   w  drodze   asfaltowej  w  Przyborowie  w  kierunku  P.
Michalaka. 

8.  Radny  Robert  Kosmalski  wskazał  na  potrzebę  wprowadzenia  większego  autobusu  do
odwozu uczniów o godz. 13:10 z Chodcza w kierunku Przysypka –Zalesie, obecny pojazd
odwożący uczniów jest  przepełniony i  niejednokrotnie  po 2-3 uczniów siedzi na jednym
siedzeniu.

9. Sołtys Michalak Mirosław wskazał na potrzebę zakupu tablicy informacyjnej dla Sołectwa
Łanięta,  oraz   załatanie   ubytków  w  nawierzchni  drogi   masą  bitumiczną   w  drodze
powiatowej Cetty – Osiecz. 

Ad. 15.  Sprawy bieżące  i  wolne wnioski .

Pan Kucharski powiedział ,że chciałby zgłosić oświadczenie następującej kwestii,  Wysoka
Rado oświadczam , że ja jestem winny tego , że protokoły z poprzedniej komisji są pisane po
kilku  miesiącach  w  dniach  odbycia  posiedzenia  komisji  ja  jestem  winny,  że  do  dnia
dzisiejszego nie odbyła się analiza poziomu kształcenia w szkołach podlegających Radzie , ja
jestem winny , że plany pracy  komisji nie są realizowane , ja jestem winny , że brak jest
oceny przez wysoką radę realizacji  rocznych planów działania  komisji  ,brak jest  nadzoru
administracyjnego nad realizacją planów działania komisji .Winny jestem temu , że brak jest
nadzoru administracyjnego nad bieżącą działalnością Komisji ,winny jestem , że radni głosują
nad przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji nie znając jej treści, jestem winny tego , że nie
przychodziłem  co  tydzień  i  na  bieżąco  nie  reagowałem  na  niedociągnięcia  i  działania
wysokiej  rady czym doprowadziłem do powstania  niekorzystnych  zjawisk.  Wysoka Rado
bardzo niekorzystnym i  szkodliwym zjawiskiem jest  bojkot,  bojkot  ustawy o samorządzie
gminnym  ,bojkot  kodeksu  postępowania  administracyjnego,  bojkot  statutu  gminy,  bojkot
prawa lokalnego. Zjawisko to jest tym bardziej niekorzystne, że bojkot jest akceptowany.



Pani Przewodnicząca Rady Miejskiej  w Chodczu powiedziała ,   że bardzo szanuje zdanie
pana Kucharskiego i  jak coś mówi to na pewno tak jest  i  zawsze jestem pod ogromnym
wrażeniem tych wypowiedzi  jednak  z niektórymi  wypowiedziami  się nie zgadzam. 

Pan Jerzy Stempczyński powiedział , że uwagi Pana Kucharskiego w jakiejś mierze są słuszne
odnośnie poziomu kształcenia ,  działalności szkoły i dyrektora ale mieliśmy spotkanie nie
dalej jak w czwartek w ubiegłym tygodniu i nie ma nic lepszego jak przyjść na to spotkanie i
powiedzieć w obecności radnych panu dyrektorowi te uwagi które Pan nam tu przekazuje,
była  mowa  tam  o  wszystkim  między  innymi  również  może  Pan  o  tym  nie  widzieć  o
egzaminach  dość  powierzchownie  wprawdzie  bo  było  wiele  innych  tematów  bardzo
szczegółowo żeśmy pytali dyrektora ze wszystkich spraw w obecności wszystkich radnych .
Było  również  zapytanie  o  poziom  kształcenia  mają  już  wyniki  ,  mają  omówienia  tych
egzaminów  w  tej  sprawie  spotkamy  się  pod  koniec  października  ale  nic  nie  stało  na
przeszkodzie żeby Pan przyszedł.  Każdy inny rodzic który był  niezadowolony z poziomu
kształcenia i zapytał się w naszej obecności, a państwo przychodzą na sesję i najczęściej mają
pretensję do radnych do tej  komisji  do tamtej a nikt nie ma odwagi przyjść i powiedzieć
dyrektorowi bądź prezesowi spółki jeśli dotyczy o komunalkę czy kierownikowi MGOPS .
Pana zdaniem jest to czy to. Łatwiej pisać jest anonimy czy jakieś doniesienia .Także nie
obrażamy się o słuszne jakieś wnioski , oceny macie Państwo prawo krytykować radnych ,
burmistrza o wszystko ale miejcie na uwadze też to ,  że naszymi rękami nie załatwiajcie
swoich prywatnych interesów czy hobby albo kogoś nie lubicie. Jeżeli macie odwagę przyjść
na sesję rady krytykować , miejcie odwagę przyjść na komisje i powiedzieć danej osobie,
kierownikowi w oczy .Taki mój grzeczny apel.

Pan Kucharski pani Przewodnicząca myślę, że czas zejść na ziemie i to dawno ja idę proszę
pana i czytam piszę Komisja Oświaty 20.11.2015 r. i uwagi brak protokołu ,lista obecności
brak protokołu data  komisja  powiadomienie.  07.05 9 i  10 brak podpisu radnych protokół
pisany w domu wszystko to jest proszę Pana proste .Oczywiście protokół nr 6 /2015 brak to są
dokumenty  proszę  pana  których  pan  nie  robi,  najprostsze  pytanie  w  czwartek  było
posiedzenie komisji  była  obecna pani Przewodnicząca czy protokół z posiedzenia komisji
został podpisany w czwartek odpowiedź tak . Pan Kucharski oświadcza, że był w piątek rano
w poniedziałek rano i żadnych protokołów z posiedzenia komisji nie było .  Proszę Pana jak
ma pan swoje papiery pan zobaczy na plan działalności za rok 2015 na planie działalności są
same  ptaszki  zaś  w  dwóch  miejscach  są  minusy  proszę  mi  pokazać  w  protokóle
którykolwiek , że została dokonana np. analiza ,proszę pokazać podsumowanie działalności
komisji  nie  ma  takich  rzeczy  niech  pan  nie  opowiada  i  zejdzie  na  ziemie  i  przestanie
oszukiwać a swoich kolegów nie wciąga w kabałę bo to może się dla nich źle skończyć bo
podpisują protokoły pisane przez pana w domu poświadczają nieprawdę  starczy na dziś,
zakończył swoją wypowiedź.

Jerzy  Stempczyński  chce  odpowiedzieć  panu  jeszcze  raz,  Pan  Kucharski  nic  mi  pan  nie
odpowiada chodzę tyle razy to pan nie zagląda , a to o czym mówiłem w grudniu w zeszłym
roku proszę pana to naprawia pan dopiero we wrześniu tego roku. 



Jerzy Stempczyński tłumaczyłem panu wyraźnie ja o czym innym a pan o czym innym ja o
oświacie o dyrektorze ,egzaminach gimnazjalnych , a ja mówię o pańskim bojkocie który trwa
ponad  dwa  lata,  powiedział  Pan  Kucharski   bo  bojkotem  jest  nie  stosowanie  kodeksu
postępowania administracyjnego, bojkotem jest nie wykonywanie uchwał rady miejskiej ,plan
roczny działania jest uchwałą rady miejskiej a pan to bojkotuje każdy z nas który nie zapłacił
podatku może być ścigany łącznie przez komornika, a pan nie wykonuje uchwał i jest dobrze. 

Pani Anna Twardowska udzieliła odpowiedzi , że wszystko jest wykonywane i plany również
realizowane przez wszystkie komisje. 

Przewodnicząca  przypomniała  o  spotkaniu  z  LGD  które  odbędzie  się  dziś  na  sali
konferencyjnej o godzinie 13;00 prosimy radnych i sołtysów o przybycie. 

Przewodnicząca  Anna  Twardowska  złożyła  podziękowania  kołom  gospodyń  które
zorganizowały święto ziemniaka i  dyni i  panu radnemu Błażejowi Krupie za dostarczenie
materiałów ziemniaków, dyni. Dziękuję bardzo w imieniu wszystkich.

Przewodnicząca Rady przekazała, iż brała udział w manewrach strażackich w Błennej .Straż z
Chodcza i Zalesia sprawiły się bardzo znakomicie.

Pan Stempczyński  zaprosił  panie  na  zajęcia  aerobiku  sportowego  które  odbywają  się  we
wtorki i czwartki o godzinie 18:00na hali sportowej

Ad. 16.  Zakończenie  obrad  sesji.

W punkcie tym Przewodnicząca  Rady Miejskiej  wypowiedziała słowa” zamykam obrady
XIX sesji Rady Miejskiej w Chodczu.

                                                                                                        


